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Coronavaccinatiestrategie  -  Uitrol fase 1B

Voor de uitrol van fase 1B (65-plussers, risicopatiënten en essentiële beroepen) van onze 
vaccinatiecampagne wordt er hard gekeken naar de lokale besturen en de zorgraden van 
de eerstelijnszones. Volgens de minister is het de bedoeling om in Vlaanderen minstens 60 
vaccinatiecentra te ontrollen. In de pers verklaarde hij dat die er momenteel nog niet zijn. 
Men hoopt dat ze in maart of april gerealiseerd zullen zijn zodat mensen zich dicht bij huis 
kunnen laten vaccineren.

In de vergadering van de commissie Binnenlands Bestuur van 5 januari 2021 antwoordde 
minister Bart Somers dat de Vlaamse Regering de ambitie heeft om hier sterk werk van te 
maken. De Vlaamse overheid zou eerstdaags per provincie een grondige webinar opzetten 
waarbij alle burgemeesters en de verantwoordelijken van de eerstelijnszones toelichting 
krijgen bij het draaiboek dat aangeeft wat precies wordt verwacht van de lokale besturen 
om die fase 1B goed te laten verlopen. De Vlaamse administraties zijn momenteel bezig 
met de lay-out van de vaccinatiecentra om na te gaan hoe die er precies moeten uitzien. 
Die informatie wordt naderhand aan de lokale besturen bezorgd.

Anderzijds is er gesproken over het financieel plaatje van die logistieke operatie. Minister 
Somers is voorstander van het belfortprincipe. Wanneer men van de lokale besturen extra 
inspanningen verwacht, moet de hogere overheid bijpassen.

De informatiedoorstroming en samenwerking tussen het Vlaamse niveau en de lokale 
besturen wordt eveneens bevestigd door minister Beke. Volgens de minister is het verloop 
van het logistieke proces afhankelijk van de vaccins die de overheid zal of kan inzetten. Ik 
citeer: “Het is van een andere orde wanneer we vaccins aan -70° moeten bewaren in 
diepvriezers van universiteiten die we nog moeten behandelen, die in grote ampullen zitten 
en die we nog moeten verdelen in kleine dosissen, dan wanneer we een vaccin hebben dat 
we op frigotemperatuur kunnen bewaren en dat onmiddellijk klaar is.” Het type vaccin 
speelt dus een rol in de vaccinatielogica.

Verder hoopt minister Beke tegen midden januari 2021 een advies van de Hoge Raad voor 
Preventie en Bescherming op het werk inzake de prioritering van essentiële beroepen te 
ontvangen.

1. Van de zorgraden wordt verwacht dat zij voor fase 1B het lokaal COVID-19-team 
zouden uitbreiden. 

Welke stappen zijn hier intussen al gezet?



2. Welke afspraken zijn er gemaakt binnen de Vlaamse Regering inzake het kostenplaatje 
voor de uitrol van fase 1B voor zowel de lokale besturen als de eerstelijnszones? Graag 
wat verduidelijking.

3. Het advies over de prioritering van essentiële beroepen zou midden januari 2021 
worden aangeleverd. 

Hoe zal men daar verder mee aan de slag gaan? Komt er bijvoorbeeld een 
maatschappelijk debat over?  
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1. Op 13 en 14 januari heeft het Vlaams Agentschap Zorg en gezondheid twee 
informatiesessies georganiseerd. Hierin werd de rol van de zorgraden toegelicht.  
Binnen de zorgraden zal het programmamanagement, de medische expertise, een 
communicatiecel en het populatiemanagement m.b.t. het vaccinatieprogramma 
worden opgezet.  Deze rollen worden de volgende weken i.s.m. de beroepsorganisaties 
en VIVEL verder uitgewerkt en zullen vervolgens worden toegelicht in de wekelijkse 
webinar die het Agentschap Zorg en Gezondheid, in samenwerking met het Agentschap 
Binnenlands Bestuur, organiseert.

2. De Vlaamse Regering heeft op 22 januari de principes van de financiering van de 
vaccinatiecentra vastgelegd. Dit laat ook toe om alle actoren goed te informeren. Deze 
principes zullen nu snel in regelgeving omgezet worden.  In afwachting hiervan werd 
een voorschot van 250.000 euro toegezegd aan de zorgraden (het BVR ter zake werd 
ook goedgekeurd op 22 januari), dit voorschot dient om de werkzaamheden van alle 
betrokken partners i.v.m. het programmamanagement en de organisatie van de  
personeelsbezetting van de vaccinatiecentra te vergoeden.  Dit voorschot zal zo snel 
mogelijk worden uitbetaald.
De Vlaamse Regering keurde op 22 januari 2021 eveneens het BVR tot toekenning van 
een subsidie voor infrastructuur en uitbating vaccinatiecentrum goed. Deze subsidie 
wordt opgebouwd uit forfaitaire bedragen en uitbetaald aan de penhoudende 
gemeenten voor die centra.

3. Momenteel is een proces aan de gang via het Covid-19 commissariaat, waarbij voor de 
private sector een advies is gevraagd aan de Hoge Raad voor Preventie en Bescherming 
op het Werk. Deze adviesraad, met onder andere de sociale partners en inhoudelijke 
deskundigen, situeert zich binnen de Federale Overheidsdienst Werkgelegenheid, 
Arbeid en Sociaal Overleg (FOD WASO). Voor de openbare sector is advies gevraagd 
aan de Voorzitters van de groepen van secretarissen-generaal van de regio’s en voor 
de federale overheid aan de voorzitter van het voorzitterscollege. Het commissariaat 
meldde in de COFECO (Federaal Coördinatiecomité) vergadering met het Nationaal 
Crisiscentrum dat tegen medio februari meer duidelijkheid verwacht wordt.
Dit advies zal worden voorgelegd aan de Interministriële Conferentie Volksgezondheid 
in functie van een te nemen beslissing hieromtrent.

Waar een maatschappelijk debat bijzondere voordelen heeft naar gedragenheid van 
een uiteindelijke beslissing, ben ik daar in deze specifieke pandemieomstandigheden, 
waar tijd erg belangrijk is, minder een voorstander van. Een degelijke maatschappelijke 
interactie op een goede manier organiseren vraagt immers veel tijd. Daarnaast zijn er 
veel beroepsgroepen en andere organisaties die vinden dat zij voorrang zouden moeten 
krijgen. Hierover een open debat organiseren zou uiteindelijk enkel tot welles-nietes 
discussies leiden. Ik verkies een beargumenteerde onderbouwde keuze.

  


